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Delegacija Evropske unije u Republici Hrvatskoj 
Šef delegacije 
 

Zagreb, 12. septembar 2011. 
EA/hg/PV*24830 

 
Gospodin Miodrag Linta,  

Predsednik 
Koalicija udruženja izbjeglica 

Kraljice Marije 47/2 
11000 Beograd, Srbija 

 
Poštovani gospodine Linta,  
 
Zahvaljujem se na pismu i prilozima koje ste uputili 18. avgusta 2011. godine 
ambasarodima država članica EU i meni, gde tražite podršku za pronalaženje 
sveobuhvatnog, trajnog i pravednog rešenja za probleme izbeglih Srba. 
 
Zadovoljstvo mi je da vam odgovorim u ime Delegacije EU i u ambasada država članica 
EU u Zagrebu.  
 
Pozdravljamo inicijativu za ljudska prava Koalicije udruženja izbjeglica koja ide u prilog 
prava izbeglica i zahvaljujemo se na pozivu za saradnju. Delegacija Evropske unije u 
Hrvatskoj i ambasade država članica neprestano prate ovaj proces i uzele su u 
razmatranje probleme izbeglih Srba u našim razgovorima sa hrvatskom vladom i u 
regionalnim razgovorima u kojima se traže trajna rešenja. Možda ste upoznati sa 
činjenicom da obaveze koje proističu iz Sarajevskog procesa su predmet stalnog 
posmatranja od strane EU i njenih država članica i partnera u međunarodnoj zajednici 
(UNHCR, OEBS, SAD). 
 
U vezi sa vašom stavkom br. 1 (zahtev da prisustvujete sastanku EU i ambasadora EU): 
 
Nedavno smo razgovarali sa ambasadorima EU u Zagrebu o korisnosti mogućeg sastanka 
sa predstavnicima Koalicija udruženja izbjeglica. Takav sastanaka je u načelu ocenjen 
kao nepotreban u datim okolnostima, budući da nam je dostavljen sveobuhvatan izveštaj.  
 
U vezi sa vašom stavkom 2 (zahtev da u dekalraciji koju će usvojiti vlade četiri države – 
Hrvatska, Sebija, Bosna i Hercegovina, Crna Gora – budu obuhvaćena prava izbeglica i 
prognanih lica na osnocu Sporazuma o sukcesiji i njegovom Aneksu G):  
 
Na osnovu Beogradske konferencije o održivim rešenjima održane u martu 2010. godine, 
EU i međunarodna zajednica su u značajnoj meri podržali četiri države koje se trude da 
pronađu obuhvatna i trajna rešenja za probleme izbeglica i interno raseljenih lica. 
Istovremeno, mi podvlačimo da vlasništvo nad ovim procesom treba da ostane u rukama 
država koje u njemu učestvuju. Mi razumemo da bi to jasno rezultiralo iz Deklaracije 
koju četiri vlade nameravaju da usvoje u oktobru. EU i međunarodna zajednica su voljni 
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da nastave da aktivno podržavaju ovaj proces, posebno zalažući se za neophodno ko-
finansiranje kod donatora, ukoliko je substantivan i trajan napredak ostvaren na 
regionalnoj osnovi. Rešavanje preostalih imovinskih slučajeva, ipak, treba ostvarivati na 
nacionalnom nivou.  
 
U vezi sa vašom stavkom 3 (zahtev da podržimo vašu inicijativu da se sastane Stalni 
zajednički odbor visokih predstavnika država sukcesora bude održan u oktobru 2011. 
godine radi raspravljanja imovinskih pitanja u skladu sa aneksom G): 
 
Prenećemo vaš zahtev u sedište, a naši partneri iz međunarodne zajednice će raspravljati 
da li možemo da podržimo vaš predlog u razgovorima sa vladama koje su uključene. 
Naime, skrećemo vam pažnju na činjenicu da, dok države sukcesori imaju puno 
vlasništvo nad konsultativnim procesom, bilo kakvi relevantni predlozi treba da budu 
upućeno pre svega odgovarajućim vladama.  
 
U vezi sa vašom stavkom 4 (Vaš predlog da stručnjaci iz Koalicije udruženja izbjeglica 
uzmu učešće u procesu nadgledanja obaveza Hrvatske prema poglavlju 23): 
 
Evropska komisija je zadužena za nadgledanje toga da li Hrvatska ispunjava obaveze 
preuzete u pristupnim pregovorima i njene aktuelne pripreme za preuzimanje obaveza iz 
članstva po njenom pristupanju. U svrhu nadgeldanja, Evropska komisija će koristiti 
nekolicinu sredstava, pozivaće se na predloge država članica i uzimaće u razmatranje 
doprinose od strane međunarodnih i organizacija civilnog društva kako to priliči, tokom 
procesa nadgledanja.  
 
Stoga, izveštaji nevladinih organizacija su veoma vredan instrument koji pomaže 
Evropskoj komisiji i državama članicama da oforme svoje mišljenje. Ohrabrujemo vas da 
nastavite da nas obaveštavate o vašim saznanjima i mišljenjima. 
 
Konačno, želeli bismo da podvučemo  da, u pristupnim pregovorim sa Hrvatskom, 
Evropska unija je uvek naglašavala značaj rešavanja otvorenih izbegličkih pitanja koja 
imaju osnovu u sukobima iz 1990-ih godina. U tom smislu, EU dala naglasak posebnom 
značaju stalnog unapređivanja klime za socijalnu i ekonomsku reintegraciju izbeglica i 
omogućavanje prihvata izbeglica u povratničkim zajednicama. Mi smo takođe primetili 
napredak ostvaren u sprovođenju hrvatskog Akcionog plana za stambeno zbrinjavanje 
izbeglica i bivših nosilaca stanarskog prava koji žele da se vrate u Hrvatsku i pozvali smo 
Hrvatsku da završi svu obnovu bez oklevanja i da razreši preostale slučajeve netraženih 
investicija (unsolicited investment) bez odugovlačenja.  
 
Štaviše, EU i uključeni međunarodni partneri redovno prisustvuju sastancima Komisije 
vlade Hrvatske za nadgledanje sprovođenja odredbi o stanovanju  za povratnike i 
izbeglice. 
 
Želeli bismo da vas uverimo da je nivo našeg angažovanja u vezi sa ovim pitanjima 
veoma snažan. 
U iščekivanju nastavka saradnje, 
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Iskreno vaš, 
 
Paul Vandoren, Ambasador 
 
 


